
D66 Voorstel tot aanpassing raadsbesluit. 

Aanhouden voorstel. Dit is een optie als er aanleiding is om als raad nog wat uit te zoeken of als je 
vindt dat het voorstel niet compleet is. In dat geval moet je het voorstel gemotiveerd terug geven aan 
het college. 

Alda van Zijl Hoek D66 fractie

Raadsvergadering 6 juli 2021 
Met dank aan dhr. Keller van GB die dit voorstel mede vormgegeven heeft.

Agendapunt 4.2: gescheiden inzameling en duurzame verwerking van luiers en 
incontinentie materiaal vanaf 2022

1. Onderwerp: 
Afvalverwerker ARN en heeft capaciteit beschikbaar om incontinentiemateriaal en 
babyluiers te gaan recyclen. Daarmee verminderen we het restafval van onze 
gemeente en mede door het hergebruik van het gerecyclede luier materiaal is 
milieuwinst te boeken. Ook gaat de CO2 uitstoot van de gemeente Buren omlaag.

2. Het voorstel van het college:
11 ondergrondse verzamelcontainers verplaatsen met toegangscontrole systeem in 
de gemeente. Dit gaat als investering 91.000 Euro kosten en dan de jaarlijkse kosten 
van extra ophalen van deze luiercontainers van 60.000 Euro per jaar bij 11 
containers.
Dit voorstel komt van de AVRI en gaat uit van de routing ophalen afval in een 
gemeente.

Complicatie genoemd in de voorbespreking:
 -  de gemeenteraad bij dit voorstel eigenlijk in elke kern een afvalcontainer wil voor 
luiers. Hierdoor gaan de kosten omhoog.
- de vraag is of inwoners het afval wel in deze containers gaan werpen (nemen ze een 
zak met luiers mee met de fiets en de auto?) 
- omdat het € 0,50 voordeliger dan de restafval container wellicht soms ook rest afval 
in deze luier container gegooid gaat worden. Hierdoor wordt het recyclen van luiers 
niet meer mogelijk.
- hoeveel, procentueel gezien, luierafval wordt met deze methode ingezameld?

- de gemeente wil dit luierafval graag recyclen en het restafval verminderen
- de gemeente wil hiermee minder CO2 gaan uitstoten en milieu winst boeken



Voorstel D66:
Wat als we niet uitgaan van de routing van de AVRI ophaaldienst maar uitgaan van het 
gemak voor onze inwoners en van het effect wat we willen bereiken?

Dat kan volgens ons op een veel praktische en efficiëntere en ook veel goedkopere manier.

1. We gaan als gemeente Buren het incontinentiemateriaal ophalen bij de 
zorginstellingen en dit wordt ipv verbrand gerecycled.
Dit ophalen wordt nu al gedaan door de AVRI dus deze route is al ingeroosterd en zal 
geen extra kosten met zich mee gaan brengen. Dit afval wordt alleen nu nog keurig 
verbrand.
In het raadsvoorstel gaan wij dit afval voortaan recyclen. 
Het college gaat in overleg met de zorginstelling(en) om te bespreken op wat voor 
manier dit recyclen (financieel) geregeld kan worden. Het zou tevens praktisch zijn 
als inwoners, die ook gaan voor milieuwinst (en de mogelijkheid hebben om hun 
luiers hier te brengen), deze luiers op deze locatie ook kunnen inleveren.  
Met dit voorstel zal procentueel veel luierafval op een eenvoudige manier 
ingezameld kunnen worden en dus de ook CO2 uitstoot voor Buren verminderen

2. Als we uitgaan voor het ophalen van baby luier dus dan is plaatsen van een 
afvalcontainer in alle kernen wellicht niet het beste voorstel want hoeveel baby’s 
worden er nu in alle kernen geboren en is daarmee het extra ophalen door de 
vuilnisauto’s in alle kernen een voordeel in de CO2 reductie?
Het lijkt logischer om dan ook een container te plaatsen bij een BSO kinderopvang 
(deze gebruiken zelf al veel luiers, wellicht zamelen zij deze ook al apart in, en is ook 
hier de route van de AVRI al geregeld) of ander locatie waar veel ouders met jonge 
kinderen vaak komen. Hier kunnen de ouders dan ook gewoon de babyluiers van 
thuis inleveren en dan kan het gerecycled worden. Dit past beter bij de normale 
gewoonte van onze inwoners met jonge kinderen. Welllicht is het ook hier nodig 
om afspraken te maken voor wat betreft de financiën indien de luiers op dit 
moment als bedrijfsafval worden opgehaald en nu nog keurig verbrand worden.

3. Preventie is nog beter maar is relatief nieuw maar dankzij de innovatieve wasbare 
luiers nu zeker mogelijk. Een praktisch en milieu vriendelijk systeem en veel 
makkelijker dan de katoenen luiers van opa en oma zo gezegd. 
We kunnen een pilot starten door deze wasbare luiers (minimaal 2 stuks) als 
gemeente aan de nieuwbakken ouders te overhandigen als ze hun kind aan komen 
geven op het gemeentehuis dan kunnen ze deze  meteen gaan gebruiken.  Een gezin 
bespaart gemiddeld meer dan 5000 wegwerpluiers op deze manier.
Tiel heeft onlangs een andere route gekozen om inwoners te faciliteren in de 
aankoop van wasbare luiers, wellicht interessant om daarin mee te denken als Buren. 
Het is een win-win want de ouders hebben dan veel minder rest afval en kunnen 
wellicht een kleinere kliko gaan gebruiken. Ook hoeven zij geen dure luiers meer te 
kopen en daarbij is het een  gigantische winst voor het milieu en dus CO2 uitstoot.

Bij dit voorstel van de gemeenteraad hoeven dus ook geen dure ondergrondse containers 
geplaatst worden te worden in alle kernen hetgeen veel onrust in gemeente zal 
voorkomen..

1. Wij willen dan ook dit raadsvoorstel teruggeven aan het college. 
Wij verzoeken het college deze door de raad voorgestelde andere manier van 
inzameling uit te werken en hiermee opnieuw naar de gemeenteraad te komen.


